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Město Říčany v roce 2022 navýšilo finance 
na opravy a údržbu města
Investovat budeme výrazně do školství a dopravní infrastruktury
Radnice chce více peněz směřovat do položek na 
údržbu města a městské zeleně, na úklid a do oprav 
chodníků a silnic. Investiční rozpočet města na 
příští rok je ve výši 381 milionů korun. Největší 
položku budoucích investic, zhruba 170 milionů 
korun, tvoří finance do školské infrastruktury.

V roce 2022 bude dostavěna mateřská škola Větrník 
v ulici Bílá a do tohoto nového objektu bude dočasně
přemístěna školka Srdíčko. Poté bude provedena 
kompletní rekonstrukci již nevyhovující budovy škol-
ky Srdíčko v ulici E. Beneše. Strmý růst cen ve sta-
vebnictví odsunul zahájení realizace stavby nové školy 
na Komenského náměstí. Město bude usilovat o nové 
dotační tituly, které by měly pokrýt zvýšenou finanční 
náročnost realizace stavby.

Vzniknou nová hřiště pro děti
Například malý lanový park u stávajícího hřiště na 
břehu Mlýnského rybníku, vodní hrací prvek u Mar-
vánku, a také první etapa Industriálního parku pro 
náctileté poblíž stezky do komerční zóny. Zajímavostí 
by měla být i velká vypouklá trampolína na hřišti Stra-
šínská. Pokračovat bude již zahájená realizace Bota-
nického centra u 3. ZŠ u lesa.

Budeme opravovat ulice i chodníky
Velká část z rozpočtu poputuje na investice do do-
pravní infrastruktury. Alokováno je zhruba 60 milio-
nů korun z investic plus dalších 21 milionů z položky 
na opravy silnic a chodníků. Realizovat by se tak na-
příklad měla první etapa odvodnění ulic Sokolovská 
a Zahradní za bezmála 11 milionů korun, nebo re-
konstrukce komunikace Otavská za 8 milionů včetně 

chodníku a vodovodního řadu. Dojde také na rekon-
strukci komunikace Bílá u MŠ Větrník. Realizace par-
koviště Olivova vedle Říčanského pivovaru by měla 
přijít na 9,5 milionu. Postavit by se měl i chodník v 
Kuří v ulici Květná, na který se městu podařilo získat 
dotaci. Budou se dále opravovat silnice a stavět chod-
níky a stezky. Mezi nejžádanější patří jistě chodník 
ke hřbitovu v ulici K Solné stezce a podle hlasování v 
participativním rozpočtu i výměna železných traverz 
za dřevěný mostek přes Říčanský potok mezi zimním
stadionem a ulicí V Chobotě.  Příští rok by mělo dojít 
k instalaci semaforů na křižovatce Říčanská × Moza-
rtova. Světelně řízená křižovatka vyjde na cca 5 mili-
onů.

Říčany navyšují finance na opravy a údržbu města. 
Investovat budeme výrazně do školství a dopravní 
infrastruktury
V příštím roce se počítá s rekonstrukcí MŠ Srdíčko. 
Zahrada u Teršípova domu nabídne krásná místa k 
relaxaci u Mlýnského rybníku. Velká část z rozpoč-
tu poputuje na investice do dopravní infrastruktury. 
Alokováno je zhruba 60 milionů korun zinvestic plus 
dalších 21 milionů z položky na opravy silnic a chod-
níků. Opravy se dočká například ulice Otavská.

Vodovod a kanalizace
V rozpočtu je vyhrazeno 58 milionů na obnovu vodo-
hospodářské infrastruktury. Další 2 miliony na obno-
vu vrtů v Radošovicích, pokračovat se bude s přípra-
vou trasy nového přivaděče Želivka (předpokládaná 
investice je v řádu stovek milionů Kč) a vodovodů v 
lokalitě Ryba a Rak. Realizován bude vodovod v ulici
Otavská mezi Jizerskou a na Obci za 1,7 milionu.



LEDEN 2022 Co se mění v odpadech od ledna 2022

V souvislosti se změnou zákona o odpadech 
musí v lednu 2022 KAŽDÝ občan vlastnící ne-
movitost podat „přiznání k poplatku“, tj. nahlá-
sit, jak velkou černou nádobu bude chtít a zda 
má zájem o BIO nádobu  ZDARMA.

Zastupitelé odhlasovali konání referenda o parko-
vacích zónách na nejbližší možný termín, a to na 
úterý 15. února 2022 od 14 do 22 hodin (zachován 
byl stejný den v týdnu, jaký navrhoval Přípravný 
výbor pro konání referenda a čas byl oproti původ-
nímu návrhu prodloužen o dvě hodiny).

Zastupitelé konání referenda projednali na svém zase-
dání ihned po obdržení vyjádření Ministerstva vnitra
ČR. Radnice obdržela odpověď MV ČR k variantám 
možných otázek pro konání referenda o parkovacích 
zónách dne 29. 11. 2021. Z vyjádření vyplývá, že jed-
na z otázek připravených pracovní skupinou zřízenou 
pro tento účel zastupiteli města je přípustná a v soula-
du se zákonem. 

Zní takto: „Souhlasíte s tím, aby město Říčany (resp. 
jeho orgány) činilo v samostatné působnosti bez zby-
tečného odkladu takové kroky, které budou působit na 
orgány města v přenesené působnosti a budou směřo-
vat ke zrušení dopravních regulací zavedených v rámci 
projektu Parkuj dobře v Říčanech?“
Připomeňme, že zastupitelstvo města v září 2021 ne-
odmítlo konání referenda o daném tématu, ale pou-
ze otázku předloženou přípravným výborem, která 
byla v rozporu se zákonem. Předem na nezákonnost 
upozornilo právě MV ČR a následně ve stejném du-
chu rozhodl i soud, který odmítl žalobu Přípravného 
výboru pro konání referenda z důvodu, že o otázce, 
která byla v rámci této aktivity předložena městu, re-
ferendum konat nelze.

Vedení města drží slovo. 
Referendum se uskuteční v nejbližším možném termínu.

Naše město opět zvítězilo

Říčany již počtvrté umístily nejvýše v hodnoce-
ní Indexu kvality života v rámci projektu Obce 
v datech. Index kvality života porovnává celkem 
206 obcí s rozšířenou působností včetně Prahy na 
základě veřejně dostupných dat.

Hodnotí se 29 ukazatelů, které vyjadřují například 
úroveň životního prostředí, dostupnost zdravotní 
péče a služeb, míru nezaměstnanosti, počet doprav-
ních nehod, průměrnou délku života či kapacitu nebo 
úroveň škol. Nejhorší hodnocení Říčany dostaly za 
drahé bydlení. Na posledním místě skončilo město 
Orlová z Moravskoslezského kraje. 

„S panem starostou Orlové jsme se spojili, abychom ho-
vořili o problémech našich měst,“ říká David Michalič-
ka. „Ačkoliv podmínky Říčan a Orlové jsou diametrálně 
odlišné, rozhodli jsme se sejít 20. ledna v Říčanech. Rádi 
nabídneme naše zkušenosti, ale třeba i my se budeme 
mít čím inspirovat. Orlová například, podobně jako 
Říčany, pravidelně pořádá participativní rozpočet nebo 
rekonstruuje náměstí.“

Dokončela 
byla úprava cesty 
přes parčík u ulice 

Rýdlova a Mánesova. 
Revitalizací prošel i 

mobiliář.

Střípky z říčanské sportovní historie jsou ke zhlédnu-
tí na stálé výstavě fotografií na zadní části fotbalové 
tribuny podél ulice Široká. 

Opravujeme cestičku pro pěší k nádraží. Této inves-
tici jste dali prioritu svým hlasováním v Překvapte 
Říčany. Je to velmi frekventovaná cesta od ulice 
Scheinerova od takzvané „myší díry" k budově ná-
draží. Jde o náročnější opravu, kde je nutné zpevnit 
svah. Nový povrch bude asfaltový a instalováno 
bude nové veřejné osvětlení. 



ÚNOR 2022

Místní referendum města Říčany konané 15. 2. 
2022 je neplatné. Hlasování se zúčastnilo 2 347 ob-
čanů z celkového počtu 11 701 zapsaných oprávně-
ných osob, což je 20,06 %. Aby referendum mohlo 
být prohlášeno za platné, je podle zákona potřeba 
35% účast. Platných hlasů bylo celkem 2 319 
(z toho 2 172 ANO a 147 NE).

Referendum je neplatné, ale radnice vnímá hlas občanů 

Městu bylo 14. 2. 2022 doručeno rozhodnutí 
Odboru dopravy Krajského úřadu Středočeského 
kraje, které ruší (zjednoduše řečeno) velkou část 
dopravního značení v ulicích Říčan. Rozhodnutí 
nabude právní moci 1. března a část dopravních 
značek bude muset být zneplatněna. To způsobí, že 
i placené parkování v Říčanech bude od 1. března 
dočasně zrušeno.
Dokument kraje vykazuje mnoho nestandardních 
prvků i zásadních pochybení. Město připravuje 
správní žalobu na zrušení rozhodnutí spojenou s ná-
vrhem předběžného opatření na odklad jeho účinku.

„Všem, kteří přišli vyjádřit svůj názor,  děkujeme. Váží-
me si hlasu každého občana,“ reagovalo vedení města 
na výsledek referenda na stránkách Kurýru. „Přestože 
je referendum neplatné, respektujeme, že 2 172 spoluo-
bčanů s parkovacím systémem stále nesouhlasí. Radni-
ce má zájem, aby všichni obyvatelé Říčan měli důvod 
ke spokojenosti, proto hodlá parkovací systém i nadále 
upravovat a především zjednodušit.“

Rozhodnutí úřednice Středočeského kraje obsahuje mnoho pochybení

„Rozhodnutí v tzv. „přezkumném řízení“ znamená vždy 
prolomení právní moci rozhodnutí, které jinak již zpra-
vidla přímo zasahuje do práv a povinností třetích osob. 
Právě z tohoto důvodu by k němu mělo být přikročeno 
jen a pouze ve zcela mimořádných případech. Zkráce-
né přezkumné řízení, kterým bylo zrušeno rozhodnutí 
městského úřadu ad hoc, v podstatě předpokládá, že ze 
strany rozhodujícího nebylo třeba provádění dalších 
důkazů a vydání tohoto rozhodnutí bylo prvním a je-
diným úkonem. Správní řád k takovému úkonu stanoví 
lhůtu „bez zbytečného odkladu,“ vysvětluje tajemník 
MěÚ Jaroslav Brandejs.

Již šestý ročník 
participativního 
rozpočtování byl 

zahájen 
1. února

Na zhruba šesti hektarech v patnácti lokalitách na po-
zemcích města v okrajových částech Pacova, Strašína, 
Kuří, Jažlovic, ale i u Tehova nechalo město Říčany vy-
sázet aleje, remízy a extenzivní ovocné sady. Jde již o 
pátou rozsáhlou výsadbu, v rámci které bylo vysazeno 
na pět set stromů a přes devět tisíc keřů, a to v rámci 
projektu s názvem Výsadba krajinné zeleně Říčany - 
IV. Etapa (CZ.05.4.27/0.0/.0/20_140/0012444) 

Město dokončilo výsadbu nových 
sadů, alejí a remízů

Vernisáž výstavy obrazů „Zahrada zasvěcení“ Otta 
Plachta se vydařila. Do koncertního sálu ve Staré 
radnici zavítalo mnoho lidí, kteří si přišli prohléd-
nout výjimečná výtvarná díla a užít si koncert brit-
ského písničkáře a skladatele Jamese Harriese. 

Náročná kompletní rekonstrukce ulice Nedbalova je po půl roce dokončena. Město za tuto náročnou in-
vestiční akci zaplatí zhruba 9 milionů korun. Opraveny nebo dobudovány byly inženýrské sítě – vodovod, 
dešťová a splašková kanalizace. Hotov je asfaltový povrch, nový chodník a veřejné osvětlení.



Ruská invaze na Ukrajinu začala zrána 24. února 
2022. Z Ukrajiny začaly před válečným utrpením 
prchat především ženy a děti. Vedení radnice zača-
lo okamžitě jednat o vyslání pomoci. Díky osob-
ním vazbám  tajemníka MěÚ Jaroslava Brandejse 
se podařilo navázat kontakt s místní samosprávou 
Onokivské oblasti u Užhorodu. Proto je humani-
tární pomoc cílená a dostane se skutečně do rukou 
potřebným lidem. 

Hned v neděli 27. února město Říčany uspořádalo 
první materiální sbírku. Díky obrovské vlně pomoci a 
solidarity veřejnosti byla obřadní síň městského úřa-
du ve Staré radnici rychle zaplněna věcmi. Potřebné 
byly především přikrývky, spacáky, karimatky, trvan-
livé potraviny, hygienické potřeby atd. S tříděním 
sbírky pomáhali dobrovolníci především z Koloběhu 
a dobrovolní hasiči.

V úterý 1. března vyrazilo z Říčan šest dodávek plně 
naložených humanitární pomocí (jedna dodávka byla 
naplněna v Mnichovicích a další v Přerově nad La-
bem). S první várkou materiální pomoci vyrazili na 
osobní setkání a dojednání další spolupráce i starosta 
města David Michalička, tajemník městského úřadu 
Jaroslav Brandejs a radní Petr Auředník. Příprava na 
cestu byla náročná i po legislativní stránce, včetně za-
jištění všech potřebných formulářů a prohlášení. 

Již ve středu 2. března po několika hodinách čekání na 
Slovenské i Ukrajinské hranici předala výprava osm 
tun humanitární pomoci přímo v Onokivské oblasti. 
Místní lidé pomoc přivítali s velkým vděkem. Vzhle-
dem k tomu, že se do tohoto regionu přesouvá stále 
více uprchlíků z napadených částí Ukrajiny, je pomoc 
nutná. Chybí zde potraviny, hygienické potřeby, ma-
minky s dětmi spí na karimatkách na zemi… Z toho 
důvodu se vedení města rozhodlo v pomoci pokračo-
vat, a pokud to bude možné, do Onokivské oblasti vy-
pravovat další dodávky. 
   
Pravidelné nedělní sbírky
Sbírky humanitární pomoci probíhaly vždy v neděli 
od 14 hodin. Ze začátku se pomoc shromažďovala v 
obřadní síni ve Staré radnici, pak se sbírky přesouva-

V ÚNORU ZAČALA VÁLKA 
NA UKRAJINĚ 

ly na jiná místa – 20. března dárci zcela zaplnili farní 
stodolu na Masarykově náměstí. Následující sbírka již 
byla přesunuta do 3. ZŠ U Říčanského lesa. 
Seznam věcí není náhodný. Každá sbírka má svůj vý-
znam a vše se důkladně koordinuje. Část věcí je urče-
na přímo pro Ukrajinu, část zůstává zde na podporu 
uprchlíků, kteří našli útočiště na Říčansku. Aby se po-
moc k potřebným lidem dostávala snadněji, byla na 
faře zřízena do konce dubna výdejna pomoci.    

Ubytování pro uprchlíky
Vedení města vyjednalo podmínky ubytování v Ho-
telu Pratol, který poskytl sto míst. Ubytování nabídli i 
další říčanské soukromé společnosti, nebo naši skauti 
a spousta ochotných rodin a jednotlivců. 

Jeden úkol vyřešíme, tři nové se objeví
Dalším úkolem bylo zajistit pro ukrajinské děti vzdě-
lávání. „Zajistit vzdělávání v Říčanech nebylo vůbec 
jednoduché. Školy a školky máme plné. Jediným řeše-
ním bylo zřízení adaptačních skupin, kde se mohou re-
gistrovat děti od 3 do 15 let,“ komentovala možnosti 
vzdělávání odpovědná radní Hana Špačková. „Násle-
dovalo vytipovávání vhodných prostor, hledání učitelů 
hovořících ukrajinsky, česky.“ Do začleňování studentů 
se zapojilo i říčanské gymnázium na Komenského ná-
městí.

Děti i dospělí Ukrajinci se potřebují dorozumět, aby 
se u nás cítili dobře a stali se co nejvíce soběstačnými. 
Mohli se zapojit do každodenního života, a také začít 
chodit do práce, do školy. Nikdo neví, jak bude vál-
ka dlouho trvat, případně kolik času bude stát opravit 
zničená města. Proto je velmi důležité co nejdříve za-
čít s výukou češtiny. O to se profesionálně jako prv-
ní postaraly jazyková škola Mortimer English Club a 
Centrum na Fialce a lektoři dobrovolníci. Pravidelné 
kurzy češtiny pro děti i dospělé jsou ZDARMA.    

Sbírka „Děti dětem“
Do pomoci se zapojily i základní školy zřizované měs-
tem. Každá škola vyhlásila sbírku na určitý den a žáci 
mohli přinášet potřebné věci. Většinou se jednalo o 
potraviny, hygienické potřeby, ale také spacáky. Po-
zadu nezůstaly ani školky, které vyhlásily akci „Děti 

dětem“.  Sbírka byla zaměřená především na výtvarné 
potřeby a hračky. Zapojení škol a školek do sbírky má 
i výchovný význam. Děti se naučí pomáhat a připo-
menou si, že žít v klidu a míru není samozřejmostí.

Společné setkávání zmírní smutek
Lidé, kteří utekli před válkou, prožívají různá trauma-
ta a mnozí potřebují psychologickou pomoc. Jednou z 
možností jak následky alespoň trochu zmírnit, je spo-
lečné SETKÁVÁNÍ. Proto město připravilo informač-
ní Setkání s ukrajinskými obyvateli žijících v Říčanech 
a blízkém okolí. Ulehčit ukrajinským maminkám a 
dětem situaci, se rozhodlo i mnoho spolků. Například 
Centrum Na Fialce nabízí ZDARMA vstup na různé 
kroužky. Centrum Mraveniště uspořádalo setkání na 
dětském hřišti. Přišla spousta lidí a ukázalo se, že děti 
během hry snáze překonají ostych a zapomenou na 
smutek. 

DATUM: 19. 03. 2022
OD:          19:00
KDE:        KULTURNÍ CENTRUM 
                 LABUŤ ŘÍČANY

 
100% VYBRANÝCH PENĚZ JDE ČLOVĚKU

V TÍSNI NA SOS UKRAJINA
AKCI POŘÁDÁ ŽÁKOVSKÉ ZASTUPITELSTVO

 

KONCERT 
PRO 

UKRAJINU

UKRAINE

 
ÚČINKUJÍCÍ:

 
SAX AND RHYTHM

JUNIOR 
RADEK BŘICHÁČ 
A SAMBA BAND

ANNIE BLACK A HOSTÉ 
SÁRA MILFAJTOVÁ 

A JAN BURIAN
TROUFALOST

PĚVECKÝ SBOR
GYMNÁZIA ŘÍČANY 

 

ŽÁKOVSKÉ 
ZASTUPITELSTVO

První huma-
nitární sbírka - 

během odpoledne 
Říčaňáci naplnili 

obřadní síň. 



BŘEZEN 2022

Město úspěšně pokračuje v projektu Zadržování vody v krajině, v rámci kterého vznikají na území Říčan 
nové tůně. Dokončeny byly například 3 tůně u cyklostezky směrem na Kolovraty (v blízkosti ČOV). 

Rekonstrukce ulice Bílá 
– zahájena druhá fáze

První fáze rekonstrukce komunikace Bílá – výstavba 
inženýrských sítí – je dokončena (byl vybudován vo-
dovodní řad v ulici Bílá a v nové odbočce k MŠ Větr-
ník; kanalizační řad v ul. Bílá, Mozartova a v nové od-
bočce k MŠ Větrník). Současně byly zahájeny práce na 
druhé fázi, která zahrnuje rekonstrukci dešťové kana-
lizace. Po dokončení „dešťovky“ dojde k vybudování 
chodníků, veřejného osvětlení a komunikace dostane 
finální asfaltový povrch. Rozsáhlá rekonstrukce ko-
munikace Bílá vyjde rozpočet města na cca 12,5 mi-
lionů Kč.

Po úvodním krátkém představení obou měst se 
hovořilo o problémech, které obě města trápí, o 
projektech, které se daří a o možné spolupráci. 
Diskuse byla i o parametrech hodnocení indexu 
kvality života. 

Orlová je hornické město s 28 tisíci obyvateli, z nichž 
zhruba 20 tisíc bydlí na sídlištích a má odlišnou soci-
ální skladbu obyvatel než Říčany. Orlovou trápí úby-
tek obyvatel, špatné ovzduší, vyšší nezaměstnanost; 
dopravní kolony tam téměř neznají, ale problém s 
parkováním ano. Pochlubit se Orlová může velkým 
lesoparkem uprostřed města i dostatečnou infrastruk-
turou. Obyvatelé využívají i služeb a infrastruktury 
blízkého Polska, což například v indexu Obce v datech 
zohledněno není. 
Obě města se dohodla na budoucí vzájemné spoluprá-
ci. Společným jmenovatelem je participativní rozpo-
čet, dalšími nápady byla sportovní utkání mládeže či 
návštěva hornického města pro naše seniory. V rámci 

krátké procházky městem představil ředitel Jakub Ha-
laš práci Muzea Říčany, provedl hosty Geoparkem a 
pozval na workshopy děti i učitele. Krátké zastavení 
proběhlo i u zříceniny hradu. Historické panorama le-
movalo cestu po hrázi Mlýnského rybníka. Po obědě 
v restauraci Jureček provedl delegaci po parku dětské 
léčebny ředitel Olivovny Miroslav Vacek. Oozdrav-
ných pobytech pro děti s respiračními chorobami, ek-
zémem a obezitou pohovořila paní primářka Ludmila 
Vašíčková a historické informace doplnil Josef Bou-
bín. Zástupci Říčan byli pozváni do Orlové, kam se 
chystají v nejbližších měsících vyrazit. 

„Pan starosta Chlubna je na první pohled srdcař, kte-
rý pro město pracuje, protože jej má rád. Zapředchozí 
období se mu podařilo pro své občany udělat mnoho 
dobrého, přestože podmínky nemá jednoduché. Budu 
rád, když i inspirace zŘíčan pomůže Orlovským v další 
práci,“ komentoval setkání místostarosta Říčan Pavel 
Matoška.

Zástupci Orlové navštívili Říčany

Realizace 
dešťového 

biotopu u 3. ZŠ 
U Říčanského lesa 

úspěšně pokra-
čuje.

V březnu nesmí 
chybět tradiční 

říčanský masopust



DUBEN 2022
Město zahájilo rekonstrukce 
chodníků 
Nového povrchu se dočká chodník v ulici U mostu. 
Zároveň probíhají práce i v Nerudově ulici. Chodní-
ky dostanou nové obrubníky, povrch bude vyrovnán a 
nakonec dojde k položení zámkové dlažby. Opravu si 
zaslouží i rozbitý chodník v Olivově ulici. 

Jezdíte na nich na nádraží, na úřad, do školy, ale 
i za zábavou. Loni jste ujeli přes 22 000 km, což je 
slušný výkon vzhledem k tomu, že mnohdy je to 
pěkně do kopce. V letošním roce se vám bude šla-
pat ještě snadněji, a to díky novým kolům s osmi-
rychlostní přehazovačkou. 

Sdílená kola jsou v Říčanech 
velmi oblíbená

Žáci dvou říčanských škol dostali možnost zapojit se do obnovy Říčanského lesa. Na místech, kde v před-
chozích letech proběhla těžba z důvodu kůrovcové kalamity děti vysadily nové stromy. 

Vernisáž výstavy soch Olgy a Miroslava Hudeč-
kových s názvem CARPE DIEM přilákala tolik 
návštěvníků, že koncertní sál byl zcela zaplněn. 
Všechny přítomné dojala úvodní slova manželů Hu-
dečkových a samozřejmě nechyběl ani jejich osobi-
tý humor. Nádherným zážitkem byl i malý koncert 
Václava Hudečka (housle), Lukáše Klánského (kla-
vír) a recitace Martiny Hudečkové. O tvorbě man-
želů Hudečkových promluvil František Novotný.

Bezbariérový podchod pod železniční tratí byl 
slavnostně otevřen. Podchod výrazně zkrátí cestu 
chodcům i cyklistům a propojí části Říčan rozdělené 
kolejemi. Věříme, že tento náročný projekt bude pro 
Říčany přínosem. 
Podchod najdete vedle asfaltové stezky, která vede 
okolo nádraží do komerční zóny u Tesca (u ulice K 
Podjezdu). Na druhé straně ústí do ulice Barákova, 
kde navazuje nový chodník. 



KVĚTEN 2022

Ústavní soud potvrdil platnost ustanovení o mezi-
timním rozhodnutí v liniovém zákoně, když zamítl 
návrh skupiny senátorů na zrušení příslušných 
paragrafů. Zákon tak nadále umožní výrazně snaz-
ší získávání pozemků pro klíčové dopravní stavby. 
Pražský okruh včetně stavby 511 od dálnice D1 do 
Běchovic, který významně odlehčí městu Říčany 
i dalším obcím a městským částem hl. m. Prahy, 
patří k nejdůležitějším připravovaným stavbám 
českých dálnic. Jeho dostavba alespoň v tomto úse-
ku by mohla být konečně urychlena. 

„Dostavbu Pražského okruhu jednoznačně podporuje-
me, vyřešil by velkou část dopravních problémů města,“ 
konstatuje starosta David Michalička (Klidné město). 

„Projektant i investor ŘSD v minulosti vyhověli našim 
požadavkům a do projektu zahrnuli maximální mož-
né zahloubení dálnice, rozsáhlá protihluková opatření 
na mostech, řešení dešťových vod nebo stezky pro pěší a 
cyklisty včetně doplnění další lávky přes okruh. Jedinou 
neznámou je ještě rozšíření izolačních zelených pásů 
kolem celé stavby. Ty byly přislíbeny a věřím, že se na 

Pražský okruh Říčanům pomůže

nich nebude šetřit u nás ani směrem k pražským měst-
ským částem,“ doplňuje starosta Michalička.  
První územní rozhodnutí na úsek mezi dálnicemi D1 
a D11 bylo vydáno již v roce 2008 a dle původních 
plánů mělo být dávno hotovo. Opakovaně je však 
rozhodnutí napadáno a nikdy nenabylo právní moci. 
Aktuálně další osud Pražského okruhu, z důvodu 
podjatosti pražského magistrátu, záleží na Krajském 
úřadu Jihočeského kraje, který by měl brzy rozhod-
nout o právní moci vydaného územního rozhodnutí, 
které bylo vydáno městskou částí Praha – Uhříněves 
v červenci 2020.  

Společně jsme si užili Májové slavnosti a Den dětí

Ragbisté Říčan získali historicky devátý mistrovský titul a obhájili tak loňské prvenství. Poslední zápas v 
extralize naši ragbisté suverénně ovládli – RC Mountfield Říčany vs. RC Tatra Smíchov 45:8. GRATULUJEME 
a děkujeme za skvělou reprezentaci města.

Nové molo 
na Jurečku bylo 

dokončeno



ČERVEN 2022

Tuto skvělou akci tradičně pořádá Cesta integra-
ce. Na Masarykově náměstí se předvedly zásahové 
jednotky policistů, hasičů, zdravotníků i vojáků. 
Cílem akce bylo seznámit děti, ale i dospělé , jak 
předcházet rizikům, které ohrožují naše životy, jak 
se zachovat v případě krize, jak pomoci v případě 
nehody... 

Den záchranářů

Mezinárodní akce FCT v Říčanech

Město Říčany v červnu dva dny hostilo mezinárodní 
akci Future City Tech. Ve spolupráci s Power HUB, 
Czechinvestem a Ministerstvem dopravy se podařilo 
v Říčanech uspořádat významnou odbornou konfe-
renci s účastí expertů z celé Evropy na téma – inte-
ligentní dopravní systémy. Profesionální zázemí po-
skytlo Centrum Na Fialce. 

Akce nebyla určena jen pro odborníky, naším zámě-
rem bylo, aby si Future City Tech užila i široká ve-
řejnost. V areálu Zóny svobody jsme připravili sérii 
koncertů a dílničky pro děti. Zájemci se mohli svézt 
minibusem bez řidiče, automobilem na vodíkový po-
hon, prohlédnout si elektro koloběžky, kola i motorky 
nebo si dopřát vychlazenou Kofolu ze samoobslužné-
ho vozítka. Zájem byl o stánek Ředitelství silnic a dál-
nic, kde návštěvníci získali informace o dopravních 
stavbách – mimo jiné i o dostavbě Pražského okruhu. 
Nechyběl ani stánek města Říčany. 

V rámci Future City Tech se představila i společnost 
CITYA se svým startup projektem sdílené dopravy. 
Službu Citya si zdarma vyzkoušelo mnoho Říčaňá-
ků i obyvatel okolních obcí.

Stánek města navštívil i štáb ČT, který v Říčanech 
natáčel pořad Všechno, co mám ráda. 

Prostor před Starou radnicí na Masarykově 
náměstí zdobí krásná socha s názvem KVĚT. 
Městu ji věnovali manželé Hudečkovi (autorkou 
je paní Olga). DĚKUJEME.

Stavba chodníku v Kuří úspěšně pokračuje. Na inves-
tiční akci ve výši téměř čtyř milionů korun se podařilo 
získat dotaci z Ministerstva pro místní rozvoj



Slavnostní otevření přírodního volnočasového 
areálu jsme si společně užili. Sluníčko svítilo, pivo 
bylo dobře vychlazené, opečené špekáčky voněly, 
hudba navozovala správnou letní atmosféru – 
zkrátka pohoda. Rodiče se usmívali a děti si běhaly 
pro Kofolu a zmrzlinu. Vyzkoušet jste si mohli 
paddleboardy a úspěch měla i barmanská show – 
koktejly chutnaly opravdu skvěle. 

Marvánek je tedy oficiálně otevřen a my doufáme, 
že se zde budete cítit dobře. 

Revitalizace Marvánku byla v červnu úspěšně dokončena

Za první republiky nechali říčanští radní rybník obnovit jako přírodní koupaliště, to  bylo dokončeno 
v roce 1937. Ve  třicátých a čtyřicátých letech zažil tento nový Marvánek největší slávu. Současná 
rozsáhlá revitalizace areálu chce na tyto krásné časy navázat.



ČERVENEC 2022

Pro občany Říčan jsme od začát-
ku července zavedli novou službu 
„DÁME ÚŘAD“ 

Ve zkušebním provozu a na vybraných úsecích 
jsme přinesli novou službu, která výrazně ušetří 
váš čas.  Záměrem tohoto projektu je více přiblížit 
Městský úřad Říčany lidem a zvýšit komfort při 
vyřizování nejrůznějších agend. Služba DÁME 
ÚŘAD je zcela unikátní. Nápad vznikl a bude se 
dál vyvíjet právě na říčanském úřadě. Originální 
je i logo kancelářské svorky, která vás bude touto 
službou provázet. 

Služba bude ve zkušebním provozu fungovat zdarma. 
Kurýr vám doveze vyřízené dokumenty až domů, ve 
vámi zvoleném čase. DÁME ÚŘAD bude fungovat 
zatím jen ve vybraných agendách a jen v Říčanech. 

Naší vizí je službu po zkušebním provozu výrazně 
rozšířit. Například pracujeme na možnosti nechat si 
doma ověřit podpis na vaší listině. 

Nechoďte zbytečně na úřad.
Přijde za vámi domů.

Dáme úřad je služba, která vám zajistí dovoz velké 
části písemností přímo k vám domů, v čase, 

který si sami určíte. To vše navíc zcela zdarma.

Dokumenty zahrnuté do této služby:

→  Vodohospodářská 
infrastruktura

→  Údržba správy zeleně 
– vyjádření k požadavkům

→  Správy komunikací – 
vyjádření, sdělení, stanoviska

→  Silniční správní úřad pro 
místní komunikace – 
vyjádření, sdělení, vyžádané 
informace

→  Nájemní smlouvy (byty, 
nebytové prostory, garáže) 
a jejich dodatky

→  Plné moci – převod účtů 
(plyn, elektřina)

→  Smlouvy o nájmu sportovišť 
– dlouhodobé nájemní 
smlouvy a dodatky

→  Smlouvy o výpůjčce 
sportovišť

Tradiční koncert Pavla Šporcla na Jurečku

Výrazná dominanta říčanského náměstí bude v majetku města. Vedení radnice tím završuje záměr koupě 
po zhruba ročním jednání s Českou poštou. Služby pošty v přízemí budovy zůstanou pro klienty zachovány. 
Město připraví rekonstrukci celého objektu zejména fasády, aby budova byla ozdobou náměstí.

Dotace na rekonstrukci MŠ Srdíčko 

Město zahájilo rozsáhlou rekonstrukci MŠ Srdíčko. 
Firma se pustí do nových rozvodů vody, elektřiny a 
vzduchotechniky. Vyměněna budou okna a školka 
se dočká i nové zateplené fasády a střechy. Městu se 
podařilo získat dotaci ze Státního fondu životního 
prostředí ve výši cca 6 milionu korun. Důkladná 
příprava projektu se vyplatila. Poděkování za dob-
rou práci patří týmu oddělení dotací a veřejných 
zakázek. Děti ze Srdíčka budou dočasně chodit do 
zbrusu nové MŠ Větrník. Po roce se pak vrátí do 
ulice Edvarda Beneše, zatímco v MŠ Větrník vznik-
ne více než 100 dalších míst pro děti z celých Říčan.

Výzdoba 
podchodu ori-

ginálními graffiti 
byla dokončena

Rekonstrukce Janovského rybníka v Kuří byla dokončena podle plánu. Bylo obnoveno potrubí 
spodní výpusti, požeráku, vývaru, odpadní potrubí k revizní šachtě a opraven bezpečnostní přeliv.

Město koupilo budovu pošty na náměstí 



SRPEN 2022
Konec prázdnin jsme si užili 
v rytmu jazzu a swingu

I tento rok město na poslední srpnový týden připra-
vilo společně s místními restauracemi hudební festi-
val Pohoda džes. Do dvanáctého ročníku se zapojilo 
osm restaurací, bister a hospůdek.

Parkoviště v Olivově ulici bylo úspěšně dokončeno a již slouží Říčaňákům i návštěvníkům města 
z okolních obcí. Upravená plocha na dosah Komenského a Masarykova náměstí nabízí cca 90 par-
kovacích míst a také dobíjecí stanici pro elektromobily. Po dostavbě sportovní haly vznikne i další 
propojení pro pěší (na Komenského nám. a do Štefánikovy ulice).

Další ročník 
letního kina 

v Říčanech se 
vydařil

Zahájili jsme opravu chodníku v Bezručově ulici

Oprava vodovodu a plynových přípojek v ulicích Soko-
lovská, V Doubí a Zahradní

Nová zastávka v Kolovratské ulici se zelenou střechou.

Nová lávka za zimním stadionem.



ZÁŘÍ 2022

Cílem vlakového programu REVOLUTION TRA-
IN je protidrogová prevence „trochu jinak“. Pro-
střednictvím zapojení lidských smyslů zapůsobit 
na návštěvníka a inspirovat jej k pozitivním život-
ním volbám. Jsou zde představeny mechanismy, 
kterými drogová závislost vzniká až do důsledků, 
které v životě závislého čekají. Díky zapojení do 
reálného příběhu, emotivním situacím a interak-
tivnímu přístupu dokáže program zaujmout a dát 
prostor k přemýšlení nad nebezpečím legálních i 
nelegálních drog.
  
REVOLUTION TRAIN dlouhodobě podporuje Ná-
rodní protidrogová centrála. Podporu a záštity pro-
jektu udělili Policejní prezident PČR, Ministerstvo 
vnitra a ministr zdravotnictví ČR. 

Na říčanské nádraží přijel speciální protidrogový vlak

Voleb do Zastupitelstva města Říčany, které probíhaly 23. a 24. září 2022, se zúčastnilo 5980 voličů, což před-
stavuje 51,09 % volební účast. O hlasy voličů se ucházela čtyři politická uskupení: Klidné město, Změna PRO 
ŘÍČANY – STAN, Unie pro sport a zdraví Říčany a SPOLU. Klidné město získalo 10 mandátu, Změna PRO 
ŘÍČANY – STAN 6 mandátů, Unie pro sport a zdraví Říčany 2 mandáty a SPOLU 3 mandáty.
Volební účast v Říčanech byla vyšší, než činí celorepublikový průměr (46,07 %), i průměr v našem okrese 
Praha východ (49,87 %). 

Klidné město opět získalo důvěru většiny voličů. Již počtvrté v řadě.
Starostou byl zvolen David Michalička

Unikátní Botanické centrum u 3. ZŠ u Říčanského 
lesa je hotovo. Projekt zahrnuje tři části – dešťový 
biotop, arboretum s venkovní učebnou a barevnou 
herní zahradu. Projekt město připravilo ve spolupráci 
s říčanským muzeem a školou. Na dešťový biotop se 
podařilo získat finanční podporu z OPŽP (Operační 
program životní prostředí) a MAS Říčansko.

Botanické centrum bylo dokončeno

Od září město Říčany 
zavedlo novou službu 
pro své občany – tří-
dění odpadu formou 
„door to door“. Ka-
ždý Říčaňák si může 
zdarma objednat po-
pelnice na plast a pa-
pír, a tak třídit ještě 
pohodlněji. Zájemci 
také mohou zdarma 
využít hnědou nádo-
bu na bioodpad.    



Letošní slavnosti se nesly ve znamení vody, ale i 
dobré nálady a radosti, že se můžeme v klidu, míru 
a ve zdraví, potkat s kamarády, sousedy. Také jsme 
s říčanskými rybáři oslavili jejich výročí. Užili jsme 
si hezký den s dětmi, pro které byl ve městě připra-
ven bohatý program. 

Říčanské slavnosti vody aneb ŘÍČANY AHOJ! 
První školní den patřil především dětem, které do 
nové, krásné školky zavítaly poprvé. A také paní uči-
telkám – ty už ale Větrník dobře znají, protože vše 
pečlivě připravovaly již od konce prázdnin. 

Stavbu unikátní MŠ Větrník v ulici Bílá jsme zahá-
jili v srpnu 2020 
V moderní budově se čtyřmi výraznými barevnými 
pagodami vznikly čtyři třídy pro celkem 96 dětí. No-
vostavba na první pohled zaujme velkými okny do 
zahrady. Děti tak mají při hraní dostatek přirozeného 
světla. Celý prostor s minimalistickým moderním de-
signem působí vzdušně a útulně. Zajímavou součástí 

Unikátní školka Větrník přivítala děti
interiéru jsou čtyři statné kmeny stromů, které sahají 
až ke stropu budovy. Děti nejvíce zaujme závěsná síť 
v otevřeném prostoru ve vstupním atriu. Síť je opat-
řena ochrannými prvky, díky kterým je pro děti zcela 
bezpečná a mohou si v klidu hrát. Ke školce patří i 
zahrada vybavená  mnoha herními prvky.
Projekt realizovala firma Zlínstav a. s. podle pro-
jektu kanceláře Architektura s. r. o. Nová školka 
stála bezmála 67 milionů, z čehož Evropská unie 
spolufinancuje stavbu objektu částkou 41,5 milio-
nu z fondu IROP a zelenou střechu a fasádu částkou 
7,8 milionu korun z Operačního programu životní 
prostředí. 



Nové hřiště Lanové mosty je jedním z projektů participativního rozpočtu Překvapte Říčany 2021. Najdete jej 
vedle prvku loď na břehu Mlýnského rybníku, pod zříceninou hradu v ulici Podhrázská. 

Velkou rekonstrukcí prošlo dětské hřiště na Lázeňské louce.

Dokončili jsme dětská hřiště
Na Masarykově náměstí se uskutečnil pietní akt k 
80. výročí transportů říčanských židovských oby-
vatel do koncentračních táborů, z nichž se téměř 
nikdo domů nevrátil. Na náměstí byly uloženy 
další „kameny zmizelých“, které tragické osudy 
říčanských rodin připomínají. Úvodního slova se 
ujal starosta David Michalička a předseda Praž-
ské židovské obce František Bányai. Akcí provázel 
Vladimír Kořen.
V rámci pietního aktu žáci říčanských základních 
škol, Olivovy dětské léčebny a studenti Gymnázia Ří-
čany uložili na paměť obětí podle starého židovské-
ho zvyku kamínky. Vrchní pražský rabín David Peter 
pronesl modlitbu pro zemřelé. 
Nádherným zážitkem bylo vystoupení komorního 
sboru 2. ZŠ Bezručova pod vedením manželů Mu-
žíkových a Anety Langerové. Jiřímu Březíkovi děku-
jeme za hudební a pěvecký doprovod a za možnost 
uvést jeho nádhernou skladu Až ti sedne na nos saze. 

Kameny zmizelých – nesmíme zapomenout

Od září vyjely do říčanských ulic tři autobusy MHD navíc, a díky tomu mohly být posíleny spoje. Celkem Ří-
čany obsluhuje šest autobusů, které ráno i odpoledne jezdí v půlhodinovém taktu. MHD je v Říčanech zdar-
ma. Změny nastaly i v Pražské integrované dopravě, kdy se podařilo vyjednat například prodlužení sobotní a 
nědělní linky č. 385 až na Olivovnu.

V Říčanech od září jezdí šest autobusů MHD



ŘÍJEN 2022

Tajemník Jaroslav Brandejs přivezl našemu úřadu 
ze slavnostního vyhlášení prestižní ocenění PŘÍ-
VĚTIVÝ ÚŘAD. Těsně za Kolínem, zároveň nej-
lepším úřadem v celé republice, se umístily Říčany. 
Motivační soutěž vyhlašuje již od roku 2016 Mini-
sterstvo vnitra. Hodnotí na osm desítek kritérií v 
osmi oblastech. 

Základní hodnotící kategorií je poskytování nadstan-
dardních služeb či běžných služeb v nadstandardní 
kvalitě. Sledují se taková kritéria, jako počet úředních 
hodin, elektronizace agend, zavádění online nástrojů 
(objednávkový systém, sledování obslužnosti přepá-
žek, webové formuláře a žádosti) a mobilních aplikací, 
možnost platit správní poplatky platební kartou, ko-
munikace s občany a další. Vše za cílem efektivnější 
a modernější veřejné správy, která občanům nabídne 
kvalitní veřejné služby. Jedná se o ocenění práce za-
městnanců, ale také vedení úřadu. 

„Děkuji všem zaměstnancům za dobrou práci pro Říča-
ny, a pro celý ORP,“ uvedl tajemník Jaroslav Brandejs. 

Městský úřad Říčany – druhý nejlepší ve Středočeském kraji

* Na sídlišti Olivovna město nechalo provést požado-
vanou výměnu lamp veřejného osvětlení. Nevhodná 
svítidla byla vyměněna za LED světla.
* Všechna říčanská sídliště se také dočkala nového 
mobiliáře. Umístění bylo schváleno rezidenty.
* Na sídlišti Na Kavčí skále vyrostlo nové ohrazení 
stanovišť tříděného odpadu.

Revitalizace říčanských sídlišť

Děti ve Voděrádkách se budou moci radovat z nově zrekonstruovaného hřiště. Ve spolupráci s 
osadním výborem byly vybrány a nainstalovány nové herní prvky. Nechybí herní sestava s věží, 
skluzavkou, šplhací sítí a lezeckou stěnou, dále vahadlová houpačka, závěsné houpačky, pískoviště 
se sedáky a stínící plachtou, a také zábavná sestava Fortuna.

V úseku od Labské po Voděradskou jsme opravili vodovodní a kanalizační řady, doplnili přípojky k nemovi-
tostem a postavili nové chodníky. Vyměnili jsme veřejné osvětlení včetně kabeláže. Nakonec Otavská dostala 
nový asfaltový povrch. Snažili jsme se vyjednat i rozšíření komunikace. Bohužel, vlastník sousedního po-
zemku nesouhlasil. Hledáme další řešení a povedeme jednání o zřízení alespoň zpevněné krajnice, případně 
výhyben.



LISTOPAD 2022
Ulice Družstevní a U Kina HOTOVO
V rámci rekonstrukce došlo k odstranění starého 
chodníku v ulici Družstevní mezi jednotlivými vstu-
py do domů a vybudování bezpečných parkovacích 
zálivů. Dále byla provedena oprava chodníku v ulici 
U Kina. Vozovky v obou ulicích dostaly nový asfal-
tový povrch. Opravou prošel i propojovací chodník a 
schody k věžáku v Plynární. V Družstevní ulici byly 
osazeny betonové truhlíky s okrasnými dřevinami. 
Celková cena této investiční akce je 6 230 000 Kč. 

Revitalizace Kouzelné zahrady u Husovy knihovny na Masarykově náměstí byla dokončena. Cílem projektu 
bylo otevřít tuto zapomenutou část zahrady veřejnosti. 
Svažitý terén zahrady musel být srovnán, a také bylo nutné vybudovat novou opěrnou zeď u břehu Mlýnské-
ho rybníka. Zde také vzniklo schodiště vedoucí na lávku k dřevěnému pontonovému molu a sedací schody. 
Bezbariérový chodník protíná v serpentýnách celou šíři zahrady. Tímto řešením jsme minimalizovali sklon 
chodníku v prudkém terénu.
V zahradě vyrostly odpočinkové terasy. Nejkrásnější posezení najdete v dolní části, kde si můžete vychutnat 
pohled na hladinu rybníka. Dřevěné podium je vybaveno moderními bílými židlemi a lavicemi, nechybí ani 
knihobudka.  

Revitalizace Kouzelné zahrady



Děti se nového skateparku nad železniční tratí nemohly dočkat  

Je tradicí, že říčanský Odbor sociálních věcí a zdra-
votnictví, pomáhá nad rámec své agendy a pracovních 
povinností. Nyní kolegyně „ze sociálky“ uspořádaly 
podzimní dobročinný bazárek.

„Dobročinné bazárky se snažíme pořádat dvakrát do 
roka,“ vysvětluje vedoucí odboru Blanka Spolková. 
„Nejde však o akce pro širokou veřejnost, ale jen pro 
naše klienty ze sociálně znevýhodněného prostředí. 
Od dárců shromáždíme nejrůznější věci – od hraček, 
oblečení až po drobné potřeby do domácnosti. Za-
plníme kanceláře a naši klienti si mohou vybrat, co 
potřebují. Jako první si vybírají děti, které se pocho-
pitelně zaměří na hračky, ale i knížky. Dospělí potom 
vybírají zimní boty, bundy a další, pro děti už ne tak 
zajímavé, věci,“ dodává s úsměvem vedoucí odboru.

Říčanská „sociálka“ uspořádala dobročinný bazárek

Dokončen byl úsek pro pěší Březinovy ulice. Povrch 
byl zpevněn zasakovací dlažbou.

Správa městských lesů z Odboru životního prostředí 
upravila stezku vedoucí od lesní posilovny směrem k 
mostku přes Rokytku pod Černokosteleckou silnicí.

Pro seniory jsme v roce 2022 uspořádali čtyři oblíbe-
ná setkání s hudbou.

K velké radosti dětí byl dokončen skatepark v Industriálním parku nedaleko nádraží. Součástí 
parku bude i pumptrack, jenž by se měl začít stavět v příštím roce.  Projekt město realizovalo na 
podnět Zdenka Vávry, který jej navrhl v rámci participativního rozpočtu Překvapte Říčany. Roz-
sah projektu však přesáhl limit dvou milionů korun. Velké poděkování patří společnosti Billa, která 
věnovala částku 1,5 milionu právě na realizaci Industriálního parku.

Dokončen byl chodník v ulici Domažlická.
Práce na novém chodníku a opravě komunikace Ke 
Solné stezce, jenž vede ke hřbitovu, úspěšně pokra-
čují.

Naše cyklostezka Do Prahy na kole získala ocenění v 
soutěži Stavba roku Středočeského kraje 2022



Opravena byla i ulice Olšany v úseku od Široké až po 
sportovní halu.

Dokončili jsme renovaci schodiště v Rondelu (včet-
ně postranních stěn se zábradlím). Opravena byla 
i bezbariérová rampa, kterou využívají maminky s 
kočárky a cyklisté. Oprava zahrnovala důkladné ob-
roušení povrchu a nátěr schodiště i rampy v několika 
vrstvách. Stěny schodiště byly ošetřeny antigraffiti 
nátěrem.

PROSINEC 2022

Město tradičně pořádá bohatý adventní program na Masarykově náměstí ve spolupráci s místními 
spolky a organizacemi. Letos jsme se společně sešli každou adventní neděli. Navíc jsme si mohli 
užít Čertovský rej, Vánoční jarmark a České Vánoce. 

Dětský folklorní soubor MIKEŠ z říčanské ZUŠ byl opět ozdobou na adventních akcích města. Vystoupení 
dětí je vždy pohlazením (to se zkrátka neomrzí). Velké poděkování patří vedoucím souboru za láskyplné a 
profesionální vedení. A také rodičům, kteří děti doprovázejí v každém počasí a pod pódiem drží pěsti

V Městské Galerii Říčany mohli návštěvníci během 
celého roku zhlédnout zajímavé výstavy.


